

Soprano Zhou Linyan

女高音歌唱家周灵燕



周灵燕是一位活跃在中国乐坛上深受观众喜爱的著名女高音歌唱家，中国国家一级演员，空政歌舞团独唱演员。中国音乐家协会会员，中国戏剧家协会会员，中国电视艺术家协会会员。毕业于解放军艺术学院声乐系。曾师从于著名声乐教育家金铁林教授，杨比德教授，周小燕教授。曾获全军声乐演唱一等奖；全国青年歌手电视大赛优秀奖，“天地杯”青年歌手声乐比赛一等奖，“江南杯”歌赛一等奖，先后获94年，96年，97年全国广播新歌演唱政府奖，中央电视台MTV大赛银奖。曾主演过歌剧“雪域风云”，“小二黑结婚”，“白毛女”，“女飞行员”等。为电影“山菊花”，“女兵”，“老娘土”，“少年战俘”等多部影视剧演唱主题歌。多次参加中央电视台春节晚会，在1996年中央电视台春节晚会上与男中音歌唱家佟铁鑫共同演唱“神州大对歌”。先后出版了“秋水伊人”，“爱的乐章”，“战友你好”，“名人名歌珍藏版”，“中华民歌大全”等许多演唱专辑。周灵燕的演唱嗓音甜美圆润、明亮华彩，极富艺术感染力。她首唱的“故乡是北京”，“兵哥哥”，“我的北京”，是观众们喜爱的家喻户晓的民族歌曲之一。现为东方艺术团的艺术指导。



Zhou Linyan, a renowned and beloved soprano on today's Chinese lyric opera stage, is among the top performers in China and a soloist with the Kong Zheng Performing Arts Group. She won large audiences with her sparkling and charming voice. Her original songs *Hometown Beijing*, *Soldier Brother* and *My Beijing* are among the best hits of folk songs known to households in China.

Miss Zhou is an active member of the Chinese Musician Association, the Chinese Opera Association and Chinese TV Artists Association.

Graduated from the School of Music of the PLA Art Institute, Miss Zhou benefited from the guidance and the teaching of famous vocal educator Professor Jin Tielin, Professor Peter Yang and Professor Zhou Xiaoyan.

Ms. Zhou's achievements include: First Place winner from her singing at the PLA competition; National Youth Singer TV Competition outstanding award; First Place winner at "the Heaven & Earth Cup" Youth Vocalist Competition; First Place winner at "the Jiang Nan Cup" Singing Competition; Three Year (94, 96, 97) award winner of National Broadcast New Song Competition; Silver Medal winner of the China Central Television MTV competition.

Ms. Zhou acted in the opera *Struggles at the Snowy Country*, *Marriage of Xiao Er Hei*, *White Haired Girl*, *The Female Pilot*, and others. She recorded theme songs for movies and TV series such as *Mountain Mums*, *Female Soldier*, *Soil from Homeland*, *Child POW* and many more.

She is a regular singer featured on the stage of China Central Television's annual special Spring Festival Celebration. It was there she had performed duet "Singing Match across the Country" with male vocalist Tong, Tiexin.

Miss Zhou's published records include: *The Autumn Water*, *Love Episode*, *Hello Pal*, *Famous Songs from Famous Singers: Special Collectors' Edition*, *Chinese Folk Song Collection* and more.